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P r o t o k ó ł   Nr XXXIV/2022 

Sesji  Rady  Gminy   Tłuchowo   odbytej  w  dniu 6 września 2022 roku 

w sali  konferencyjnej  Urzędu  Gminy  w   Tłuchowie 

  

Obrady  XXXIV  Sesji  Rady  Gminy  Tłuchowo rozpoczęto o godzinie 10.00 odegraniem 

Hymnu Państwowego. 

 

Otwarcia XXXIV  Sesji Rady Gminy Tłuchowo dokonała Przewodnicząca Rady Gminy  

– Pani Wioletta Kuczmarska. 

 

Transmisja obrad prowadzona była zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. 

W dalszej kolejności Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, iż w sesji uczestniczy 15 

radnych na ogólny stan 15, a zatem Rada Gminy może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. 

(Listy obecności radnych oraz gości zaproszonych stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu.) 

 Proponowany porządek obrad: 

1. Sprawy organizacyjne. 

2. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

3. Dyskusja. 

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zaliczenia drogi do kategorii dróg publicznych na terenie Gminy Tłuchowo oraz 

nadania nazwy ulicy w miejscowości Tłuchowo, 

b) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w drodze darowizny położonych  

w miejscowości Koziróg Leśny, 

c) ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego, 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie inkasa łącznego zobowiązania pieniężnego, poboru 

podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego oraz określenia 

inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso za 2022 rok, 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia opłaty od posiadanych psów, jej poboru 

w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i wysokości ich wynagradzania, 

5. Zapytania i wolne wnioski. 

6. Udzielenie odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 

7. Komunikaty. 

8. Zakończenie obrad. 

  

Ad.  pkt 1 a 

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy  Radni zgłaszają wnioski w sprawie zmian 

porządku obrad? 

  

Nikt nie zgłosił uwag, więc Pani Przewodnicząca stwierdziła, iż Rada Gminy ustaliła 

porządek obrad XXXIV  sesji, według którego będzie obradowała w dzisiejszym dniu. 

(Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu.) 

 

Ad. pkt  1b 

Przewodnicząca Rady Gminy Tłuchowo zapytała czy Państwo Radni mają uwagi do 

protokołu z XXXIII Sesji Rady Gminy Tłuchowo.  
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W związku z tym, iż nikt nie wnosił uwag, prowadząca obrady poddała pod głosowanie 

Protokół z XXXIII Sesji Rady Gminy Tłuchowo.  

 

Protokół z XXXIII Sesji Rady Gminy Tłuchowo przyjęty  15 głosami „ za”.  

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu.) 

 

W dalszej kolejności Pani Przewodnicząca Rady Gminy zapytała Państwa Radnych czy 

wyrażają zgodę na rozszerzenie w tym momencie porządku obrad poprzez dodanie w pkt 4 w 

ppkt f) uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad wynagradzania nauczycieli, 

ustalenia regulaminu wynagradzania, zasad przyznawania nagród ze środków 

specjalnego funduszu nagród. 

 

Nikt z Radnych nie wyraził sprzeciwu, więc Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie 

rozszerzenie porządku obrad poprzez dodanie w pkt 4 ppkt f uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie zasad wynagradzania nauczycieli, ustalenia regulaminu wynagradzania, zasad 

przyznawania nagród ze środków specjalnego funduszu nagród. 

 

Za rozszerzeniem porządku obrad poprzez dodanie w pkt 4 ppkt f uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie zasad wynagradzania nauczycieli, ustalenia regulaminu 

wynagradzania, zasad przyznawania nagród ze środków specjalnego funduszu nagród 

głosowało 15 Radnych, nikt nie głosował przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu.) 

 

W związku z brakiem pytań co do porządku obrad Pani Przewodnicząca Rady Gminy 

stwierdziła przyjęcie porządku obrad XXXIV Sesji Rady Gminy Tłuchowo. 

 

Ad. pkt 2  

Przewodnicząca Rady Gminy– Wioletta Kuczmarska poprosiła Pana Krzysztofa 

Dąbkowskiego- Wójta Gminy Tłuchowo o przedłożenie sprawozdania z działalności w 

okresie międzysesyjnym. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo przedłożył Sprawozdanie z 

działalności w okresie międzysesyjnym tj. od 28 lipca 2022 roku do 6 września 2022 roku. 

 

 Ad. pkt 3 

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Kuczmarska Wioletta otworzyła dyskusję nad 

sprawozdaniem Wójta z okresu międzysesyjnego. 

 

Pani Przewodnicząca zapytała czy są pytania do przedstawionego przez Pana Wójta 

sprawozdania z okresu międzysesyjnego.  
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Głos zabrali: 

Radna Pani Tamara Kalinowska 

Zapytała jak będzie wypłacany dodatek węglowy w sytuacji gdy pod tym samym adresem są 

dwa oddzielne budynki i dwa piece. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Odpowiedział, że jeśli jest jeden numer domu to wypłacony zostanie tylko jeden dodatek, 

jednak trzeba jeszcze trochę poczekać, ponieważ senat nie wprowadził jeszcze poprawek. 

Podsumował, że na chwilę obecną zgodnie z poradnikiem wydanym przez Ministerstwo jeden 

dodatek przysługuje na jeden adres i to gminy w pełni ponoszą odpowiedzialność za wypłatę 

dodatków. Dodał, że jeżeli są dwa wnioski na ten sam adres to drugi wniosek pozostaje bez 

rozpatrzenia. 

 

Radna Pani Tamara Kalinowska 

Zapytała jeszcze o termin rozpoczęcia remontu drogi. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Podał termin do 30 września 2022r. 

 

Pan Dariusz Meller – Sekretarz Gminy 

W temacie dodatku węglowego dodał, że projektowane zmiany zakładają również wydłużenie 

terminu na wypłatę świadczenia z 30 na 60 dni. 

 

Radny Pan Jacek Zabost 

W tym samym temacie zapytał o sposób wypłaty w przypadku gdy pod jednym adresem są 

złożone dwie deklaracje. 

 

Pan Dariusz Meller – Sekretarz Gminy 

Nie ma to znaczenia , jeden wniosek tylko się liczy. 

 

Radny Pan Stanisław Zych 

Odniósł się do pkt 10 sprawozdania Pana Wójta w którym mowa o wyroku sądu uchwalającym 

decyzje SKO. Poinformował, że w uzasadnieniu wyroku, który otrzymał nie było nic napisane 

o wezwaniu powoda do złożenia uzupełnienia wniosku, a Pan Wójt w swoim sprawozdaniu 

podał taką informację. Poprosił o wyjaśnienie tej sprawy.  

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Odpowiedział, że uchylenie decyzji SKO i Wójta powoduje, że sprawa wraca ponownie do 

organu I instancji, którym jest Wójt. Akta sprawy zostały przekazane i wnioskodawca nie musi 

składać drugiego wniosku. Na tym etapie zgodnie z wyrokiem sądu wnioskodawca został 

wezwany do uzupełnienia raportu o te wady które zauważył sąd. Spraw wraca od początku. 

Dodał, że wnioskodawca na każdym etapie postępowania może wycofać wniosek, ale dopóki 

ten wniosek jest to gmina jest zobowiązania prowadzić postępowanie. 

 

Radna Pani Barbara Rykaczewska 

Odniosła się do pkt 9 sprawozdania i wyraziła podziw i zadowolenie z działań podejmowanych 

przez Panią Dyrektor Kozakiewicz. Dodała, że zaangażowanie kadry nauczycielskiej w 

działania podejmowane w Szkole Podstawowej w Tłuchowie wymaga uznania. 
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Radny Pan Łukasz Struś 

Poprosił o zamontowanie obiecanej bramy przy świetlicy wiejskiej w Turzy Wilczej do 25 

września. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Obiecał, że brama zostanie zamontowana. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Kuczmarska Wioletta zapytała o dalsze uwagi do 

sprawozdania z działalności Pana Wójta. 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Kuczmarska Wioletta 

zamknęła dyskusję. 

 

Przystąpiono do  głosowania nad przyjęciem Sprawozdania Wójta Gminy Tłuchowo  

z działalności w okresie międzysesyjnym od 28 lipca 2022 roku do 6 września 2022 roku. 

 

Za przyjęciem Sprawozdania Wójta Gminy Tłuchowo z działalności w okresie  

międzysesyjnym od 28 lipca 2022 roku do 6 września 2022 roku głosowało 15 Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw. Nikt nie wstrzymał się od głosu. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu.) 

Sprawozdanie Wójta Gminy Tłuchowo z działalności w okresie międzysesyjnym  

od 28 lipca 2022 roku do 6 września 2022 roku stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

  

Ad. pkt 4a) 

Prowadząca obrady poprosiła o przedstawienie projektu uchwały  w sprawie zaliczenia drogi 

do kategorii dróg publicznych na terenie Gminy Tłuchowo oraz nadania nazwy ulicy w 

miejscowości Tłuchowo.  

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Poinformował, że uchwała dotyczy ulicy następnej za ulicą Ogrodową, prostopadłej do ulicy 

Zastodólnej. Wyjaśnił, że w celu nadania numerów domów przy tej ulicy zachodzi konieczność 

podjęcia niniejszej uchwały. 

 

Radna Pani Jadwiga Stawarz 

Zapytała o termin ustawienia oznakowania nowych ulic. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Odpowiedział, że oznakowanie jest już ustawione. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Kuczmarska Wioletta zapytała o dalsze uwagi do 

projektu uchwały. 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie 

zaliczenia drogi do kategorii dróg publicznych na terenie Gminy Tłuchowo oraz nadania 

nazwy ulicy w miejscowości Tłuchowo.  
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Za podjęciem uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg publicznych na terenie 

Gminy Tłuchowo oraz nadania nazwy ulicy w miejscowości Tłuchowo głosowało 15 

Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu.) 

 

Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg publicznych 

na terenie Gminy Tłuchowo oraz nadania nazwy ulicy w miejscowości Tłuchowo.  

(Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.) 

 

Ad. pkt 4b) 

Pani Wioletta Kuczmarska-Przewodnicząca Rady Gminy  

Zapytała poprosiła o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie nieruchomości w drodze darowizny położonych w miejscowości Koziróg Leśny. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Wyjaśnił, że zgodnie z wolą OSP w Kozirogu Leśnym po 17 latach budynek remizy w 

Kozirogu Leśnym został przekazany przez strażaków na rzecz Gminy Tłuchowo. Budynek 

zostanie przekazany w zarząd OSP ale będą mogli z tego obiektu korzystać wszyscy 

mieszkańcy sołectwa. Dodał że według sugestii Państwa Radnych do ujednolicenia 

nazewnictwa budynek będzie nazwany świetlicą wiejską. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Kuczmarska Wioletta zapytała o uwagi do projektu 

uchwały. 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w drodze darowizny położonych w 

miejscowości Koziróg Leśny. 

 

Za podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w drodze 

darowizny położonych w miejscowości Koziróg Leśny głosowało 15 Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu.) 

 

Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w 

drodze darowizny położonych w miejscowości Koziróg. 

(Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu.) 

 

Ad. pkt 4c) 

Pani Wioletta Kuczmarska-Przewodnicząca Rady Gminy  

Poprosiła o przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat 

za zajęcie pasa drogowego. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Wyjaśnił, że projekt uchwały wynika z zaskarżenia prze prokuraturę zapisów uchwały 

dotyczącej przyjmowania opłat z a zajęcie pasa drogowego. 
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Przypomniał, że na poprzedniej Sesji Rady Gminy Radny Sobiecki poprosił aby zgodnie z 

intencjami prokuratury przygotować projekt nowej uchwały. 

Dodał, że na dzień dzisiejszy WSA w Bydgoszczy nie podjął jeszcze uchwały  

W nowej uchwale wykreślono sformułowanie „rok kalendarzowy” i zastąpiono go słowem 

„rok” a także przestaje obowiązywać rozróżnienie na zajęcie pasa drogowego w terenie 

zabudowanym a terenie niezabudowanym. Po zmianie uchwały wszystkie opłaty dotyczą 

zajęcie pasa drogowego w terenie niezabudowanym. Dodał, że stawki zostały utrzymane na 

dotychczasowym poziomie. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Kuczmarska Wioletta zapytała o uwagi do projektu 

uchwały. 

 

Głos zabrali: 

Radny Pan Ignacy Sobiecki 

Uznał, że należałoby się jeszcze raz pochylić nad zmianami omawianej uchwały w najbliższym 

czasie, ponieważ będzie zmieniana w części ustawa o drogach publicznych właśnie w tym 

zakresie i ta zmiana ma zostać ogłoszona 21 września. 

Zaproponował aby śledzić sytuację i jeśli stawki będą rosnąć to należałoby podwyższyć opłaty 

za zajęcie pasa drogowego. 

Dodał, że w najbliższym czasie będą podejmowane uchwały o podatkach i innych opłatach w 

których zapewne nastąpi podwyżka, więc sugeruje śledzić sytuację. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Odpowiedział, że do tego tematu powróci na posiedzeniach Komisji, po wejściu w życie 

nowych przepisów, jednak uczulił Radnych, żeby podchodzić do tego tematu z roztropnością, 

ponieważ opłaty te mają wpływ na realizację inwestycji na terenie Gminy przez inwestorów 

 

Radny Pan Ignacy Sobiecki 

Podsumował swoją wcześniejszą wypowiedź, że przedmiotowa uchwała powinna zostać 

podjęta podczas dzisiejszej Sesji, ponieważ w odpowiedzi na skargę zobowiązaliśmy się do 

podjęcia nowej uchwały, więc jako Rada Gminy bylibyśmy niewiarygodni gdybyśmy dziś tej 

uchwały nie podjęli. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Kuczmarska Wioletta zapytała o ewentualne uwagi do 

projektu uchwały. 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego. 

 

Za podjęciem uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego głosowało 15 Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu.) 

 

Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego. 

(Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu.) 
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Ad. pkt 4d) 

Prowadząca obrady poprosiła o przedstawienie projektu uchwały zmieniająca uchwałę w 

sprawie inkasa łącznego zobowiązania pieniężnego, poboru podatku od nieruchomości, 

podatku rolnego i podatku leśnego oraz określenia inkasentów i wysokości 

wynagrodzenia za inkaso za 2022 rok. 

 

Projekt uchwały przedstawił Pan Dariusz Meller – Sekretarz Gminy Tłuchowo, który 

poinformował że w związku z wyborami nowej Pani Sołtys w Borowie zachodzi konieczność 

wyznaczenia nowego inkasenta do poboru podatków. 

 

Radny Pan Przemysław Wyrostkiewicz 

Poprosił aby pamiętać na przyszłość o uzasadnianiu uchwał, ponieważ w uchwałach, które nie 

posiadają uzasadnienie nie wiadomo o co chodzi. 

 

Prowadząca obrady zapytała Radnych o uwagi do projektu uchwały. 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały zmieniająca 

uchwałę w sprawie inkasa łącznego zobowiązania pieniężnego, poboru podatku od 

nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego oraz określenia inkasentów i 

wysokości wynagrodzenia za inkaso za 2022 rok. 

 

Za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie inkasa łącznego zobowiązania 

pieniężnego, poboru podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego oraz 

określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso za 2022 rok. 

głosowało 15 Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu.) 

 

Rada Gminy podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie inkasa łącznego 

zobowiązania pieniężnego, poboru podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku 

leśnego oraz określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso za 2022 rok. 

(Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu.) 

 

Ad. pkt 4e) 

Prowadząca obrady zapytała o uwagi do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

ustalenia opłaty od posiadanych psów, jej poboru w drodze inkasa oraz wyznaczenia 

inkasentów i wysokości ich wynagradzania. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie ustalenia opłaty od posiadanych psów, jej poboru w drodze inkasa 

oraz wyznaczenia inkasentów i wysokości ich wynagradzania. 

 
Za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia opłaty od posiadanych 

psów, jej poboru w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i wysokości ich 

wynagradzania głosowało 15 Radnych. 
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Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu.) 

 

Rada Gminy podjęła uchwałę zmieniającą  uchwałę w sprawie ustalenia opłaty od 

posiadanych psów, jej poboru w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i wysokości 

ich wynagradzania. 

(Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu.) 

 

Ad. pkt 4f) 

Prowadząca obrady poprosiła o przedstawienie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie zasad wynagradzania nauczycieli, ustalenia regulaminu wynagradzania, zasad 

przyznawania nagród ze środków specjalnego funduszu nagród. 

 

Pan Dariusz Meller – Sekretarz Gminy 

Wyjaśnił, że w Regulaminie Wynagradzania Nauczycieli występuje pojęcie „kwoty bazowej”, 

które w uchwale zostało wyjaśnione jako wynagrodzenie zasadnicze nauczyciela stażysty 

posiadającego tytuł magistra z przygotowaniem pedagogicznym. Po nowelizacji ustawy Karta 

Nauczyciela nie ma już w nauczyciela stażysty i nauczyciela kontraktowego, dlatego należy 

podjąć stosowna uchwałę, która dostosuje zapisy Regulaminu Wynagradzania Nauczycieli do 

obowiązujących przepisów prawa. Po zmianie pojęcie „wynagrodzenia-e bazowe” będzie 

rozumiane jako wynagrodzenie zasadnicze nauczyciela nieposiadającego stopnia  awansu 

zawodowego (nauczyciel początkujący) posiadającego tytuł magistra z przygotowaniem 

pedagogicznym. 

 

Prowadząca obrady zapytała Radnych o uwagi do projektu uchwały. 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie zasad wynagradzania nauczycieli, ustalenia regulaminu 

wynagradzania, zasad przyznawania nagród ze środków specjalnego funduszu nagród. 

 

Za podjęciem  uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad wynagradzania 

nauczycieli, ustalenia regulaminu wynagradzania, zasad przyznawania nagród ze 

środków specjalnego funduszu nagród. głosowało 15 Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu.) 

 

Rada Gminy podjęła uchwałę  zmieniającą uchwałę w sprawie zasad wynagradzania 

nauczycieli, ustalenia regulaminu wynagradzania, zasad przyznawania nagród ze 

środków specjalnego funduszu nagród.. 

(Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu.) 

 

Ad. pkt 6 i 7 

Wnioski i zapytania 
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Głos zabrali: 

Radny Pan Jan Kokosza 

Zgłosił, że na działce Pana W. przy ogrodzeniu Pana M. rosną drzewa, których gałęzie 

wychodzą na drogę i stwarzają niebezpieczeństwo. Dodał, że niedawno ktoś urwał sobie przez 

to lusterko w samochodzie. Poprosił o zajęcie się tym tematem. Podziękował także o wycięcie 

krzewów w Kłobukowie. 

Zasugerował również, żeby kostką pochodzącą ze ścieżki pieszo-rowerowej przy Dino 

zagospodarować teren przy schodach w dworku w Kłobukowie. 

Poinformował, że na zebraniu wiejskim w Kłobukowie Pan Zastępca Wójta obiecał przydzielić 

osoby, które wytynkują świetlicę. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Odnośnie drzew poinformował, że gałęzie zostaną podcięte, jednak gmina nie może wyciąć 

drzew, które znajdują się na czyjejś działce. Dodał, że jeśli drzewo przewróciłoby się podczas 

wichury to strażacy mogą je usunąć, ale w takiej sytuacji gmina nic nie może zrobić. 

Co do kostki zdjętej ze ścieżki pieszo-rowerowej przy Dino, to została ona zakupiona z 

funduszu sołeckiego Tłuchówka, o czym informował na poprzednich sesjach.  Dodał, że o 

przeznaczeniu kostki ma zdecydować Zebranie Sołeckie w Tłuchówku. 

W temacie zagospodarowania terenu przy  świetlicy wiejskiej w Kłobukowie zaproponował 

przeznaczenie części funduszu sołeckiego na transport ziemi, która znajduje się na stadionie i 

można ją wykorzystać. 

W kwestii dotyczącej wytynkowania świetlicy wiejskiej poinformował, że prace te zostaną 

wykonane po uchwaleniu zmian do budżetu. 

 

Radny Pan Ignacy Sobiecki 

Wrócił do tematu tłucznia na skrzyżowaniu w Borowie. Przypomniał, że już nie raz przybliżał 

na sesji problem niebezpieczeństwa, jakie stwarza rozpryskujący się z poboczy na jezdnię 

tłuczeń. Zaproponował aby wybrać ten kamień i ułożyć w tym miejscu kostkę. Dodał, że jakby 

zostało kostki z budowy drogi w Tłuchowie to można by ją wbudować właśnie przy drodze w 

Borowie. Podsumował, że takie rozwiązanie na pewno poprawiłoby bezpieczeństwo. 

 

Radny Pan Remigiusz Rykowski 

Poinformował, że przy drodze wojewódzkiej na wysokości pana K. jest zamulona rurka i woda 

płynie po jezdni. 

 

Pani Bożena Kruszewska – Sołtys sołectwa Źródła 

Podziękowała za wycinkę drzew przy kaplicy i zaprosiła na poczęstunek osoby, które będą w 

dniu jutrzejszym pielgrzymować do Sanktuarium w Skępem. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Odnośnie kruszywa w Borowie stwierdził, że taki problem dotyczy większości dróg a niestety  

każde działanie niesie ze sobą koszty. Zaproponował aby na ten cel przeznaczyć część 

przyszłorocznego funduszu sołeckiego. 

Podziękował również Pani Sołtys Kruszewskiej za zaproszenie. 

Odnośnie problemu przy dodrze wojewódzkiej w Kamieniu Kotowym odpowiedział, że 

poprosi Zarząd Dróg Wojewódzkich o wykonserwowanie przepustu. 

 

Radny Pan Ignacy Sobiecki 

Odniósł się do pomysłu Pana Wójta w kwestii przekazania funduszu sołeckiego na położenie 

kostki przy drodze w Borowie, że nie na miejscu byłoby sugerować nowo wybranej Pani Sołtys 
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wykorzystanie funduszu sołeckiego na przyszły rok. Dodał, że są to niewielkie koszty i budżet 

Gminy na pewno się od tego nie załamie, a budżet Borowa lepiej pozostawić do dyspozycji 

Pani Sołtys. 

 

Pan Karol Janiszewski – Sołtys Sołectwa Trzcianka 

Pogratulował Turzy Wilczej na czele z  Panią Sołtys zajęcia I miejsca w konkursie na 

najładniejszy wieniec dożynkowi w kategorii wieńców nowoczesnych. 

Poprosił o podcięcie gałęzi w stronę Popowa, od świetlicy wiejskiej w stronę Chalina, 

ponieważ stwarzają one niebezpieczeństwo. Zadeklarował użyczenie swojego sprzętu w celu 

sprawnego przeprowadzenia wycinki. Poprosił również o sprawdzenie instalacji elektrycznej 

w świetlicy wiejskiej w Trzciance, ponieważ przy włączeniu kilku urządzeń jednocześnie 

dochodzi do wyłączania się prądu. 

 

Pani  Beata Żuchowska – Sołtys sołectwa Turza Nowa i Pani Joanna Wrześniak – Sołtys 

sołectwa Turza Wilcza 

Podziękowały Państwu Radnym, Panu Wójtowi za oprawę muzyczną wieńca oraz wszystkim 

osobom, które wspierały ich podczas konkursu a także tym którzy zaangażowali się w 

tworzenie wieńca. Na koniec pogratulowały sołectwu Trzcianka za zajęcie II miejsca w 

kategorii wieńców tradycyjnych. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Odnośnie prądu w świetlicy w Trzciance odpowiedział, że zajmie się tym na bieżąco.  

W kwestii wycinki gałęzi podziękował Sołtysowi Janiszewskiemu za deklaracje pomocy i 

poinformował, że gałęzie zostaną wycięte. Przyłączył się do gratulacji dla Trzcianki i Turzy 

Wilczej. 

 

Radna Pani Jadwiga Stawarz 

Zgłosiła problem zarwanego wjazdu z drogi przy figurze koło pana S przy  

ul. Leśnej. 

 

Radny Pan Jan Kokosza 

Zgłosił problem śmieci poremontowych, które ktoś wyrzucił przy drodze w kierunku Cieślina. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Odnosząc się do problemu zgłoszonego przez Radnego Kokoszę stwierdził, że nie będzie się 

tym tematem zajmował, może ktoś przemyśli swoje zachowanie i uporządkuje ten teren. 

Co do zarwanego wjazdu przy ul. Leśnej odpowiedział, że zostanie on w chwili obecnej 

zabezpieczony w odpowiedni sposób aby usprawnić przejazd pojazdom, natomiast  wiosną 

następnego roku wykonana zostanie jego naprawa. 

 

Ad. pkt 8 

Brak komunikatów. 
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Ad. pkt 9 

Wioletta Kuczmarska - Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że porządek obrad 

XXXIV Sesji Rady Gminy Tłuchowo został zrealizowany i podziękowała za aktywny udział 

w Sesji.  

 

Obrady XXXIV Sesji Rady Gminy Tłuchowo zakończono o godzinie 11 30. 

 

  

 

Protokółowała:           Przewodniczyła: 

                                                                                                      

Ewelina Uczciwek                                                      Wioletta Kuczmarska 

 


